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P R O T O K Ó Ł  NR XIII/15 

 

XIII sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła si ę w dniu 25 listopada 2015 roku  

w Auli Urz ędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

   
Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki - inspektor Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1  – Otwarcie i stwierdzenie kworum 
 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XIII sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 19 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

5. Pozostałe osoby obecne na sali, 

6. Prasę lokalną, 

7. Radio Żnin, 

8. Telewizję ITV Żnin. 
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AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XII sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ponadto stwierdził, że otrzymał wniosek od Pana Burmistrza w sprawie  propozycji zdjęcia 

z porządku obrad następujących projektów uchwał: pkt  6 tj. podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego, położonego w Bożejewiczkach przy ul. 

Dębowej, pkt  17 podjęcie uchwały w sprawie przyznawania stypendiów Burmistrza Żnina 

zawodnikom i trenerom osiągającym wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym 

oraz związany z tym projektem pkt 16 dotyczący sprawozdania. 

Następnie poprosił Burmistrza o uzasadnienie. 

Burmistrz Robert Luchowski -  rzeczywiście pozwoliłem sobie o propozycję zmian do 

porządku obrad. Co do pkt 6 to w trakcie posiedzeń Komisji Rady i powzięcia informacji  

od Państwa, ze jest to pierwszy lokal w tej społeczności, który miałby by być wyłączony 

jako własność gminy Żnin, wypłynęła inicjatywa, aby spotkać się z tymi mieszkańcami i 

zapytać ile osób będzie faktycznie zainteresowanych wykupem tych mieszkań. Wówczas 

po zdiagnozowaniu tej sytuacji powzięta zostanie decyzja czy ten projekt Wysokiej Radzie 

przedkładać. Myślę, że do 2 grudnia się z tym uporamy i w ramach Komisji będę mógł 

Państwu przekazać informacje.  

Co do pkt 16 i pkt 17 zakończyły się konsultacje i ponieważ wskutek tych konsultacji 

zostały wniesione pewne zmiany, wobec tego projekt ten wymaga ponownej konsultacji 

prawnej pod kątem  formalno – prawnym czy w takiej konstrukcji w jakiej został 

uzupełniony podczas konsultacji jest możliwy do wprowadzenia. Jeżeli takie zapewnienie 

otrzymam to również w trybie pilnym chciałbym, aby te dwa punkty wróciły na sesje. Mam 

nadzieję, że 2 grudnia uda się tę sprawę załatwić i będę mógł zaproponować ich 

wprowadzenie właśnie na tej sesji 2 grudnia.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - wobec powyższego  poddał pod głosowanie 

propozycję zdjęcia z porządku obrad pkt 6. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 16 Radnych 

Wstrzymało się 3 Radnych 
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Rada zdjęła z porz ądku obrad pkt 6 tj. projekt uchwały w sprawie  wyra żenia zgody 

na sprzeda ż lokalu mieszkalnego, poło żonego w Bo żejewiczkach przy ul. D ębowej  

Następnie Przewodnicz ący Rady zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad pkt 16 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 16 Radnych 

Wstrzymało się 3 Radnych 

Rada zdj ęła z porz ądku obrad pkt 16.  

 

Następnie Przewodnicz ący Rady zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad pkt 17. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 17 Radnych 

Wstrzymało się 2 Radnych 

Rada zdjęła z porządku obrad pkt 17. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 4. 
Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 
z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin 
części nieruchomości położonej w Jaroszewie. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin 
nieruchomości położonej w Żninie. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin 
części nieruchomości położonej w Sulinowie. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin 
części nieruchomości położonej w Żninie. 
 



str. 5 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Tysiąclecia. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na nieruchomość położoną w Wenecji. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Żnin, zabudowaną urządzeniami 
infrastruktury technicznej. 
  13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżawy na części nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Brzegowej. 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla Gminy Żnin. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre składniki 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Żnin. 
 

16. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie w sprawie dokumentu pn. 
„Roczny Program Współpracy Gminy Żnin na rok 2016 z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin na rok 
2016 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie umowy o partnerskiej 
współpracy z Miastem Gostynin. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspieranie Rodzin na lata    
2016-2018. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2021. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2016. 

22. 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Żnin Gminnego 
Programu dla Rodzin Wielodzietnych Żnińska Karta Dużej Rodziny”. 
 



str. 6 

 

23. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

24. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

25. Zakończenie. 

 

AD PKT 3 -  Przyjęcie protokołu z obrad  XII sesji. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – Wysoka Rado XII sesja odbyła się w dniu 

28 października 2015 roku. Protokół z  tej sesji zawiera 57 stron i 27 załączników. Z treścią 

protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym 

proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Żninie, 

proszę podnieść rękę?  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych  

Za było 19 Radnych 

 

Rada jednogło śnie przyj ęła protokół z XII Sesji Rady Miejskiej w Żninie.  

 

AD PKT 4  - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania.  

Burmistrz Robert Luchowski -  powiedział, że  wykonując uchwały Rady Miejskiej w 

Żninie oraz zadania gminy określone przepisami prawa, a szczególnie w ustawie z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym – w okresie od dnia 17 października 2015 r. 

podjęte zostały działania (stan na 13.11.2015 r.)  

Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do sprawozdania. 

Przewodnicz ący komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał o punkt 

sprawozdania dotyczący sprzedaży nieruchomości w Kierzkowie.  

Burmistrz Robert Luchowski -  Szanowni Państwo na ostatniej sesji Rady Miejskiej w 
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Żninie Rada upoważniła Burmistrza Żnin do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej 

w miejscowości Kierzkowo. Uchwała została podjęta, w moim przekonaniu konsultacje 

zostały przeprowadzone, oczywiście zawsze można dyskutować nad ich formą. Pracownik 

Urzędu oddelegowany do zasięgnięcia informacji od sołtysa sołectwa Kierzkowo złożył 

stosowną informację. Odbyła się rozmowa telefoniczna z udziałem pani sołtys. Ta 

rozmowa się odbyła nikt przy niej nie był i każda z Pań ma swoją wersję. Dodał, że 

kierowane było również pismo do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego z uwagi na to, że 

skierowano pismo o unieważnienie uchwały podjętej w tej sprawie przez Radę. Jako 

zarzut podano nie odbycie konsultacji społecznych. Otóż niejako te konsultacje w ogóle 

nie były potrzebne, ponieważ ta nieruchomość znajduje się w zasobach Gminy Żnin, a nie 

w sołectwie Kierzkowo. Stąd też tak naprawdę Gmina Żnin o te konsultacje występować 

nie musiała. Mogłem do Rady wystąpić o podjęcie tej uchwały bez konsultacji. Oczywiście 

w ramach Komisji Rady, które się wcześniej odbywały były sugestie, aby się skontaktować 

i temat zdiagnozować czy społeczność lokalna wyraża zgodę na sprzedaż tej 

nieruchomości. Telefon pracownika został wykonany i sporządzono notatkę z tej rozmowy. 

Po tym wpłynęło pismo z protestem. Podpisały się pod nim osoby z Kierzkowa, ale także 

inna społeczność z Kierzkowem związana . Otrzymałem od Rady upoważnienie na 

sprzedaż tej nieruchomości i teraz pytanie czy zostanie ona wystawiona do sprzedaży czy 

tez nie. Ona powinna zostać wystawiona do sprzedaży zgodnie z upoważnieniem Rady, 

ponieważ nie chciałbym się później tłumaczyć dlaczego nie wykonałem uchwały Rady. 

Jeżeli zostanie ta działka wystawiona na sprzedaż i jeżeli ksiądz jest zainteresowany jej 

zakupem pod boisko, bo takie było wskazanie. Na terenie sołectwa Kierzkowa jest działka 

która może taka funkcję pełnić. Czy ten teren jest boiskiem? Trudno to nazwać boiskiem.  

Nie przypominam sobie by ten teren można było określić mianem boiska. Jako argumety 

podawano uroczystości kapłaństwa miejscowego proboszcza. Ksiądz jak każdy obywatel 

ma dochody i jeśli działka będzie wystawiona na sprzedaż to będzie miał mozliwość ją 

sobie kupić. Rozmawiałem z Panią sołtys i jeśli jest wola sprzedaży to sprzedajmy, jeśli są 

wątpliwości to je rozwiejmy. Idźmy dalej, a nie roztrząsajmy tematów.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski –  zadałem to 

pytanie bo nie tylko Komisja Budżetu i Gospodarki, ale również inne komisje prosiły w 

pewnym momencie o formę konsultacji czy formę opinii sołectwa. Oczywiście wiemy że 

nie musi być tutaj takiej opinii. Jednak podejmując decyzję czy to na Komisji Budżetu czy 

to na sesji braliśmy pod uwagę to, że właściwie opinia sołectwa jest pozytywna. Nie chcę 

burzyć, uchwała została podjęta. Prośba na przyszłość, aby w przypadkach czy to 

wyrażania zgody na zawarcie umów użyczenia, sprzedaży, żeby takie konsultacje się 
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odbywały. Byśmy na przyszłość nie mieli wątpliwości i problemów.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wydaje mi się ze stwarzamy nieprzyjemny klimat. 

Zawsze jestem otwarty na konsultacje i jeżeli są jakieś uwagi to staram się je uwzględniać. 

Trzymajmy się jednak prawa. Panie Radny stoi Pan na czele Komisji  Budżetu i  podobnie 

jak powinien Pana dbać o dochody tej gminy. Jeżeli takie możliwości się pojawiają żeby te 

dochody wzrosły to trzeba iść w tym kierunku, aby te dochody powiększać a nie 

uszczuplać. Zwłaszcza ,że jak Pan wie na przyszłej sesji będziemy te dochody 

uszczuplać. Ja się tym kieruję. Nie mam oczywiście zamiaru działać wbrew opinii 

mieszkańców Kierzkowa, ale jednej rzeczy nie rozumiem jeżeli społeczność wybrała 

sołtysa, tak jak społeczność wybrała Burmistrza to jest to głos społeczności lokalnej. Dla 

mnie jest zadziwiające, że po rozmowie, konsultacji z sołtysem wsi nagle pojawia się jakiś 

dwugłos, poparty listą zawierającą osoby niepowołane, bo byłaby to kolejna lista po 

Kaczkowie i Kaczkówku którą musiałbym weryfikować a takie sprawy nie są mi potrzebne, 

mam ważniejsze rzeczy do pracy w urzędzie.  Nie było sprzeciwu sołectwa jeżeli chodzi o 

sprzedaż tej nieruchomości. Materiały sesyjne dostajecie Państwo nie dzień przed sesją 

,ale znacznie wcześniej. Jeżeli budziło coś wątpliwość w przypadku tej nieruchomości jak i 

w poprzedniej kadencji inne nieruchomości w Kierzkowie to tym bardziej trzeba wykazać 

się czujnością, żeby do takich sytuacji nie dochodziło. Dziś mamy sytuację kuriozalną , że  

jest delegacja Radnych do Burmistrza Żnina o sprzedaż nieruchomości , teraz na sesji 

roztrząsamy czy mimo zgody Rady Burmistrz ma ją sprzedawać czy też nie.  

Przewodnicz ący komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – myślę że nie 

zasługuje na to żeby być pouczanym kto z nas bardziej pracuje dla dobra gminy. Myślę, że 

jest to obowiązkiem każdego radnego również i moim. Co do samej zasady to na tej sali 

są wszyscy członkowie Komisji Budżetu i wszyscy usłyszeliśmy na tej sali podczas 

posiedzenia komisji z ust Pani Nawrockiej, że takie konsultacje były i jest wola sprzedaży, 

gdyż takie pytanie zostało zadane. Ja nie mówię o słuszności czy niesłuszności Burmistrza 

Żnina. Ja mówię tylko o tym, że jeżeli usłyszeliśmy, że było to konsultowane to jestem 

zdziwiony również polemiką. Nie chciałbym z Panem Burmistrzem prowadzić polemiki bo 

po co. Z prasy, ale również od osób z Kierzkowa słyszę teraz, że Komisja Budżetu podjęła 

niesłuszną decyzję.  

Radny Lucjan Adamus -   osobiście na Komisji pytałem Pana Burmistrza czy jest zgoda 

społeczności Kierzkowa na sprzedaż tej nieruchomości. Pan Burmistrz odpowiedział tak 

wszystko jest przygotowane, społeczność Kierzkowa opowie się za lub przeciw, do takiego 

spotkania dojdzie.  Zapytał czy taka uchwała rady sołeckiej  dotarła o zgodę na sprzedaż. 

To nie stanowisko Pani sołtys w tym zakresie powinno być decydujące. My na sesji tej 
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informacji nie otrzymaliśmy i stąd uchwała została podjęta. Z kolei rozmowy z 

pracownikiem urzędu nie można traktować tutaj jako znaczącą dla sprawy. Raz jeszcze 

podkreślił , że to mieszkańcy powinni podjąć stosowną uchwałę w tym zakresie.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  pamiętając sytuację z problemami z innymi 

gruntami powiedział, że na Komisji Infrastruktury pytał czy jest zgoda społeczności 

Kierzkowa na sprzedaż. Uzyskaliśmy odpowiedź, że jest notatka służbowa. Jest to 

dokument więc uznaliśmy,  że ten dokument jest odpowiedzią na zadane pytanie i  

wątpliwości.   Na przyszłość jako Komisja Infrastruktury będziemy baczniej przyglądać się 

tego typu sytuacjom by nie dochodziło do takich sytuacji jaka ma miejsce teraz. Zgadzam 

się z Panem Burmistrzem, że sołtysi są reprezentantami środowiska i powinniśmy wierzyć 

sołtysom.  

Burmistrz Robert Luchowski –  Panie Radny Adamus, jeżeli chce Pan cytować moje 

wypowiedzi z Komisji to proszę sięgnąć do protokołu i powiedzieć cytuję z protokołu 

Komisji. Opowiada Pan dyrdymały, bo ja sobie nie przypominam, żebym powiedział,  że 

wszystko będzie dobrze, bo społeczność Kierzkowa na pewno się za tym opowie. Na 

przyszłość proszę, aby Pan się opierał na protokole z Komisji bo pewnie taki jest 

sporządzany, a nie cytował tylko te fragmenty które przyjdą Panu na myśl. Jeżeli na 

Komisję jest zapraszany merytoryczny pracownik i stwierdza, że wykonał rozmowę 

telefoniczną to nie wymyślajmy, że miałem jakieś wystąpienie, że wszystko będzie dobrze 

bo społeczność Kierzkowa opowie się tak czy inaczej. Szkoda, że te wątpliwości nie były 

poruszane przed podjęciem uchwały tylko teraz i nie wiem po co ta dyskusja i dokąd ma 

zmierzać. Szeroko omawiane było to na Komisjach dlatego też nie rozumiem tej 

dzisiejszej zaczepki.  

Radny Lucjna Adamus –  nie życzę sobie, żeby Pan odpowiadał Radnemu w ten sposób. 

Dyrdymały to Pan opowiada. Dokładnie pamiętam, co było zapisane w protokole i co było 

na sesji. Jeśli nawet byłoby trzeba to mam na to świadków. Mówiłem tylko o stanowisku 

społeczności Kierzkowa i tak Pan to przyjął. Oczywiście notatka została spisana, ale nie 

jest to dokument który reprezentuje całą wieś. Powinna być uchwała zebrania wiejskiego, 

które jest za lub przeciw sprzedaży. Oczywiście Pan Burmistrz może robić co chce, ale 

jeśli sołectwa i mieszkańcy nie leżą Panu Burmistrzowi na sercu to się dziwię. Niech Pan 

nie opowiada dyrdymałów  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – ja prosiłem tylko 

o rozszerzenie pkt 4 sprawozdania i już na początku wypowiedzi Pana Burmistrza 

odpowiedź otrzymałem stąd dalsza polemika była zbędna.  
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AD PKT 5 – Interpelacje Radnych.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie interpelacji.  

Radny Piotr Tomaszewski –  zwrócił uwagę na zbyt dużą różnicę  poziomów na moście 

nad Gąsawką na ul. św. Floriana w Żninie. Chodzi o to, że ta różnica wynika z tego, że 

został wykruszony najazd i jest zbyt duża różnica między powierzchnią odeskowania a 

powierzchnią schodów. Głównie chodzi o to, że teren ten jest nieoświetlony, zbliża się 

zima. Jedna z osób starszych już się o tą różnicę niestety przewróciła. Prosiłby zatem o 

podjęcie działań w tym zakresie. 

Radna Halina Krygier  – bardzo proszę o barierki na ścieżce rowerowej w Bożejwiczkach i 

o naprawę tej ścieżki.  

Radny Piotr Horka – ostatnio na sesji zadawałem szereg pytań. Dostałem odpowiedź na 

piśmie jednak mimo wszystko ta odpowiedź jest dość lakoniczna. Nie ma tam szczegółów 

o które pytałem czyli cyfry, kwoty i inne sprawy jak choćby sprawa torów kolejki 

wąskotorowej. 1 kwietnia 2015 roku był odbiór  torowiska. Chciałbym konkretnie wiedzieć 

kto przeprowadził ten odbiór, dlaczego po tym odbiorze kolejka się dwukrotnie wykoleiła. 

Jeżeli jest odbiór, jeżeli daje się zezwolenie czy koncesję na korzystanie z tego  typu 

dobra to jestem w 100% przekonany, że te wszystkie zezwolenia muszą być bez zarzutu. 

Jeżeli my na tę kolejkę na promocję gminy wydajemy bardzo duże pieniądze to proszę 

Państwa myślę, że kapitalny remont tego torowiska jest potrzebny. Tu chyba się Pan ze 

mną zgodzi Panie Kierowniku Tomaszewski. Wielokrotnie szedłem tym torowiskiem do 

Wenecji i muszę powiedzieć, że jest ono w okropnym stanie.  

Po drugie zapytał o dowóz dzieci do szkoły. Z ul. Nowotki czy ul. Stromej zwróciła się do 

mnie rodzina z zapytaniem dlaczego muszą płacić za ten dowóz 60 zł od dziecka. Są to 

znaczne koszty dla tej rodziny. Dzieci są dowożone do szkoły nr 1.   

Ponadto poruszył sprawę ul. Kasztanowej na której kładziony jest nowy dywanik. Ta ulica 

ma 9 lat od czasu gdy położono trylinkę. Ubytek w niej jest co prawda duży, głównie na 

skrzyżowaniach jest to widoczne.  Zapytał czy prawidłową technologią jest kładzenie 

asfaltu bezpośrednio na te trylinkę? Wydaje mi się, że powinna być inna podbudowa. 

Dawno temu na drodze do Januszkowa widziałem jak asfalt był kładziony na podobną 

podbudowę z trylinki  i bardzo szybko się posypał. Ona chyba w pewien sposób 

pracowała. Być może teraz asfalty są lepsze, być może została zamontowana siatka na tej 

podbudowie. Byle nie następowało łamanie się asfaltu.   

Radny Leszek Kowlaski – podziękował za rozpoczęcie inwestycji dotyczącej budowy 

kanalizacji sanitarnej  na ul. Zielnej, Cisowej Świerkowej i Sosnowej i życzę konsekwencji 
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by sprawę doprowadzić do końca czyli wybudowania tych ulic w komplecie.  

Podziękował w imieniu mieszkańców również za ul. Kasztanową. Nie wiem czy ta 

technologia jest najlepsza trudno mi powiedzieć.   

W imieniu mieszkańców zapytał jak wygląda etap zaawansowania  powstawania siłowni 

wiatrowych na naszym terenie.  

Ponadto powiedział, że międzyczasie odbyło się spotkanie w naszej szkole organizowane 

przez stowarzyszenie „Browarowa większy format” dotyczące wspólnych działań 

związanych z powstaniem siłowni zewnętrznych na terenie naszej gminy. Stowarzyszenie 

było inicjatorem, natomiast główny ruch należy do gminy, gdyż stowarzyszenie chce 

wnieść 5 tys zł. i działania promocyjne, natomiast od wkładu  gminy i lokalizacji zależy 

sukces tego przedsięwzięcia. Jesteśmy gminą która takiej siłowni jeszcze nie posiada. 

Wszystkie wkoło takie mają. Widzimy ludzi uprawiających marszobiegi, turystykę 

rowerową i myślę, że takie urozmaicenie im się przyda.  

Radna Maria Bło ńska –  zapytała czy był odbiór dachu na PG nr 1 w Żninie i czy zadanie 

wykonano zgodnie ze specyfikacją. 

Radny Ireneusz Starczewski –  poruszył sprawę zapalania i gaszenia lamp ulicznych. Czy 

nie dałoby rady, aby pół godziny później zapalać i pół godziny wcześniej gasić? Z 

pewnością byłyby z tego spore oszczędności. 

Po drugie zapytał o możliwość likwidacji podatku od posiadania psów. Część jest 

zwolniona, część nie ma zarejestrowanych swoich psów. Wpływy do budżetu są bardzo 

niskie a pracy z w urzędzie z tego tytułu jest sporo.  

 

AD PKT 6 –  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin części nieruchomości położonej w Jaroszewie. 

 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski - ta część nieruchomości stanowi własność skarbu 

państwa. Jest to pas gruntu na odcinku około 50 m i oddziela drogę dojazdową do pól 

stanowiącą własność Gminy Żnin od drogi powiatowej. Jeżeli chcemy żeby ten dojazd od 

drogi powiatowej był do tych pół to niezbędne jest nabycie tego odcinka gruntu. 

Radny Piotr Horka  – na ostatniej sesji mieliśmy sytuację w sprawie sprzedaży gruntu, 

gdzie rolnik Pan Małecki z Januszkowa chciał nabyć grunt w Januszkowie. Ta sprawa 

została negatywnie rozstrzygnięta i dziwi mnie to, ponieważ jeżeli ktoś tam był to widział, 
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że są tam wielkie chaszcze. Jeżeli ktoś chce kupić coś takiego wewnątrz swojego pola to 

się dziwię dlaczego  jest sprzeciw wobec sprzedaży. Zaczynam tego nie rozumieć. Czy 

Pan Przewodniczący może odpowiedzieć na moje pytanie. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  to nie dotyczy tego punktu, może 

odpowiem we wnioskach. Z tego co wiem to są czynione starania i nie utrudnianie kwestii 

tego zagospodarowania. Myślę, że niedługo dowiemy się jak to będzie rozwiązane przy 

satysfakcji mieszkańców Gminy i samego zainteresowanego.  

Radny Adam Kowalewski –  o ten odcinek 50 metrowy wnioskowała firma wiatrowa, która   

będzie stawiała elektrownie wiatrowe. Będę przeciwny z dwóch powodów. Po pierwsze 

ustawienie elektrowni wiatrowej blisko osiedla sołectwa Bekanówka  jest dla mnie 

niezrozumiałe, ale to jest sprawa planu i to już przeszło. Po drugie dalsza część tej drogi 

gminnej nie istnieje bo to jest obszar Sarbinowa o czym  już nie raz mówiłem. Jeśli składał 

wniosek mieszkaniec to ja to skoryguję swoje uwagi, ale jeżeli składała to firma wiatrowa 

tylko po to, aby umożliwić to ja uważam abyśmy nie narażali gminy na koszty wydzielenia, 

na ewentualne koszty wykupu, gdyż nie wiadomo czy agencja przekaże to za darmo, po to 

tylko, aby firma wiatrowa stawiała wiatraki tak kontrowersyjne. 

Burmistrz Robert Luchowski – nie jestem autorem tego projektu uchwały. Wszystkie 

wnioski składane czy to przez mieszkańców czy przez firmy powinny trafiać na sesję wiec 

również i taki projekt uchwały trafił pod obrady. To jest wniosek podmiotu, który został 

złożony do Burmistrza. To nie jest mój wniosek.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  pytań więcej nie było, wobec tego poprosił 

o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 0 Radnych 

Przeciw było 14 Radnych 

Wstrzymało się 4 Radnych 

 

Rada nie podj ęła uchwały w sprawie wyra żenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin cz ęści nieruchomo ści poło żonej w Jaroszewie.  
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AD PKT 7 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin nieruchomości położonej w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że wnioskodawcą jest osoba prywatna, która 

chce sprzedać Gminie tę działkę. Z uwagi na brak kompetencji w tym zakresie 

przedkładam Radzie niniejszy projekt uchwały.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 0 Radnych 

Przeciw było 16 Radnych 

Wstrzymało się 3 Radnych 

 

Rada nie podj ęła uchwały w sprawie wyra żenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin nieruchomo ści poło żonej w Żninie. 

 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin części nieruchomości położonej w Sulinowie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że jest to kolejny projekt uchwały z podmiotem 

chcącym sprzedać Gminie nieruchomość położoną w Sulinowie.  

Radny Tomasz Wysocki  – odnośnie zapisu  wielkości działek w projekcie uchwały. Otóż 

mamy tam zapis mówiący o powierzchni „około”. Czy taki zapis jest dozwolony, gdyż nie 

mówi on dokładnie o powierzchni działki. Według mnie nie jest to wyznacznik powierzchni 

danego gruntu.  

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że każda uchwała jest opiniowana przez Radcę 

prawnego pod względem formalno – prawnym. Jeżeli nie wniósł uwag to znaczy, że jest to 

dozwolone.  
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Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  pytań więcej nie było, wobec tego poprosił 

o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projektu uchwały. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 0 Radnych 

Przeciw było 17 Radnych 

Wstrzymało się 2 Radnych 

 

Rada nie podj ęła uchwały w sprawie wyra żenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin cz ęści nieruchomo ści poło żonej w Sulinowie.  

 

AD PKT 9  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin części nieruchomości położonej w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że jest to nieruchomość będąca własnością 

osoby fizycznej i teren ten objęty jest planem zagospodarowania przestrzennego dla 

południowo – zachodniej części miasta Żnina. Z wnioskiem o nabycie wystąpili właściciele 

nieruchomości. Wobec tego, że Burmistrz nie ma kompetencji w tym zakresie, 

przedkładam Radzie projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 0 Radnych 

Przeciw było 16 Radnych 

Wstrzymało się 3 Radnych 
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Rada nie podj ęła uchwały w sprawie wyra żenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin cz ęści nieruchomo ści poło żonej w Żninie. 

 

 

 

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu na część nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Tysiąclecia. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że dotyczy to części nieruchomości stanowiący 

budynek gospodarczy. Jest to garaż będący własnością Gminy Żnin, który został oddany w 

wynajem. Ważność umowy wygasa z dniem 31 rudnia 2015 roku.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  pytań nie było, wobec tego poprosił o 

odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę   Nr XIII/128/2015 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na cz ęść nieruchomo ści poło żonej w Żninie przy ul. 

Tysi ąclecia , która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

AD PKT 11 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu na nieruchomość położoną w Wenecji. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że dotyczy to kontenera  telekomunikacyjnego. 

Dodał, że ważność umowy wygasa z dniem 31 grudnia 2015 roku.. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 
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Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

 Rada podj ęła uchwał ę   Nr XIII/129/2015 w w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na nieruchomo ść poło żoną w Wenecji,  która stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

 

 

AD PKT 12  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Żnin, zabudowaną urządzeniami 

infrastruktury technicznej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, ze kolejny punkt dotyczy urządzeń i budowli do 

odprowadzania ścieków, czyli kolektorach sanitarnych, pompowniach ścieków, 

utwardzeniu placów, doprowadzaniu wody. Mówimy tutaj też o sieci wodociągowej 

położonej w Sarbinowie, Jaroszewie, Bożejewiczkach i Żninie, które zostały oddane w 

najem przedsiębiorstwu Wodociągów i Kanalizacji WiK spółka z o.o. w Żninie. Ważność tej 

umowy wygasa z dniem 31 grudnia 2015 roku.  

Radny Adam Kowalewski –  ta działka w pewnej części jako całość pierwotna była w 

użyczeniu  przekazana sołectwu. W związku z przebudową drogi wojewódzkiej zostały 

wydzielone z tej działki znaczne pasy. Stąd też prośba o wydzielenie geodezyjne, 

wskazania takie. Myślę, że powinien to zrobić ktoś z dróg wojewódzkich. Po drugie jeśli 

WiK będzie to posiadał to prośba, aby to uregulować nie w formie dzierżawy, ale   

przekazania aportem czy w inny sposób.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  pytań nie było, wobec tego poprosił o 

odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 



str. 17 

 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę   Nr XIII/130/2015 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na nieruchomo ść stanowi ącą własno ść Gminy Żnin, 

zabudowan ą urządzeniami infrastruktury technicznej , która stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

AD PKT 13  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy na części nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Brzegowej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że chodzi tutaj o ogródki przydomowe. Część 

została oddana w dzierżawę osobą zamieszkałym przy ul. Brzegowej. Ważność tych 

umów wygasa z dniem 31 grudnia 2015 roku.  

Radny Piotr Tomaszewski -  powiedział, że jest taka prośba Komisji Infrastruktury, aby po 

wygaśnięciu umowy, która zostanie podpisana 1 stycznia 2016 roku zastanowić się nad 

sprzedażą tych nieruchomości, ponieważ jest to teren przy  torach kolei i właściwie 

przepisy zabraniają budowania tam czegokolwiek. Zastanowić się nad sprzedażą tych 

nieruchomości tym osobom.  

Radny Piotr Horka  – powiedział, ze chodzi o teren bardzo zaniedbany. Ta prawa strona 

miedzy torami a tą ulica Brzegową jest strasznie zaniedbana.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

 Rada podj ęła uchwał ę   Nr XIII/131/2015 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzier żawy na cz ęści nieruchomo ści poło żonej w Żninie przy ul. 

Brzegowej , która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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AD PKT 14 -  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Żnin. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, ze ten program jest bardzo potrzebny. Jest to 

dokument strategiczny, gdyż bez niego nie mamy absolutnie żadnych szans na aplikację 

środków unijnych w rozumieniu projektów dotyczących termomodernizacji, alternatywnych 

źródeł energii czy wprowadzanie nowych technologii jeśli chodzi o gospodarkę 

niskoemisyjna. Prace nad tym dokumentem trwały właściwe od początku kadencji. Z tego 

co wiem szeroko omawiano ten program na Komisjach Rady, obecny był autor tego 

dokumentu. Na początku kadencji odbyło się spotkanie z podmiotami mającymi swoje 

siedziby na terenie Gminy Żnin i tam właściwie po raz pierwszy wystąpiliśmy o 

przekazanie niezbędnych danych do tego, aby ten program mógł w końcu powstać. Dwie 

ważne kwestie: jest to katalog otwarty, obowiązuje do roku 2022. Osoba z boku może 

odnieść wrażenie, że ilość inwestycji zapisana w tym programie przekracza możliwości 

finansowe Gminy. Jednak jeżeli my będziemy chcieli realizować taka czy inną inwestycję i 

nie będzie jej w planie gospodarki niskoemisyjnej  to absolutnie nie ma szans, żeby taką 

inwestycję zrealizować. Wciąż nie wiadomo w jakich obszarach będzie dostępność 

środków  zewnętrznych, o jakie programy będziemy mogli aplikować, jakie projekty 

realizować. Temat jest wciąż żywy i tych pomysłów na programy unijne przybywa. Wobec 

tego staraliśmy się oczywiście wspólnie z Wysoką Radą, która aktywnie się włączyła do 

działania, aby ten program zawierał przynajmniej katalog oczekiwanych inwestycji. Stąd 

też objętość tego programu nie jest mała. Wiem, że były też pytania do autora Pana Jacka 

Miklasa. My wewnętrznie nie byliśmy w stanie tego programu przygotować. Te programy 

przygotowują także inne gminy, zatem my nie jesteśmy w tym odosobnieni. Pojawiały się 

do mnie pytania, gdyż w tym programie jest rozbieżność jeśli chodzi o kwoty inwestycji. 

Pan Miklas jednak uspokaja, że jeżeli np.: inwestycja jest zapisana w kwocie 10 mln, a 

będzie kosztować 12 mln zł lub 5 mln zł  to nie ma to większego znaczenia, ponieważ 

strona finansowa nie jest kluczowa, chodzi przede wszystkim o nazwę wpisanego zadania.   

Radny Adam Kowalewski – na wstępie podziękował, że była możliwość, aby na 

Komisjach Rady obecny był autor tego programu. Pod względem budynków użyteczności 

publicznej ten program jest prawie doskonały. Moją obawę budził fakt, wprawdzie jest 

zapisane ze największą ilość emisji dwutlenku węgla tworzą budynki jednorodzinne, ale 

nie ma zapisane, ze wszyscy maja do tego możliwość. Pan Miklas mówił, że ma to 
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charakter otwarty, że dla beneficjentów jest to bardzo droga sprawa. Mam taki niedosyt 

czy to wszystko jest zapisane. Pod względem diagnozy mamy świetny materiał, który 

warto wykorzystywać w przyszłości. Nawołuję również do tego, aby ten program został 

przyjęty.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

 Rada podj ęła uchwał ę Nr XIII/132/2015 w sprawie przyj ęcia i realizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Żnin , która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zarządził 20 min przerwę w obradach.  

Po przerwie -  

 

AD PKT 15  - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre 

składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Żnin. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  w tym projekcie wprowadzono następujące zmiany: po 

pierwsze wprowadza się tekst jednolity regulaminu., po drugie została uaktualniona 

podstawa prawna regulaminu, po trzecie zmienia się kolejność wydatków. W poprzednim 

regulaminie z 2009 roku w pierwszej kolejności określany był dodatek motywacyjny. Jest 

to zmiana kolejności a nie wysokości. Po czwarte określa się sposób w jaki dyrektorzy 

maja przedstawić własne osiągnięcia. Dotyczy to przyznania dodatku motywacyjnego. 

Dotychczas był on ustalany bardziej uznaniowo teraz ma być wymóg przygotowywania 

sprawozdania na podstawie którego ta wysokość dodatku będzie mogła być ustalona. 

Oczywiście jego wysokość się również nie zmienia. Ponadto uchwałą ta uaktualnia 

podmioty, którym powierza się wykonanie uchwały. W poprzednim regulaminie widniał 

jeszcze stary zapis Miejski Zespół Oświaty, więc są to spray czysto porządkowe lub 
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dostosowujące do obowiązującego prawa. Dodał, że projekt uchwały był konsultowany ze 

związkami zawodowymi.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

odczytał projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 18 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny  

 

 Rada podj ęła uchwał ę Nr XIII/133/2015 w sprawie ustalenia regulaminu 

okre ślającego niektóre składniki wynagrodzenia nauczycieli z atrudnionych w 

placówkach o światowych prowadzonych przez Gmin ę Żnin , która stanowi załącznik nr 

11 do protokołu. 

 

 

AD PKT 16 -  Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie w sprawie dokumentu pn. „Roczny 

Program Współpracy Gminy Żnin na rok 2016 z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że wszelkie informacje zostały zawarte w 

sprawozdaniu. 

Rada nie wniosła uwag do sprawozdania.  

 

AD PKT 17- Podjęcie uchwały w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin 

na rok 2016 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że program ten został szczegółowo 

skonsultowany z organizacjami pozarządowymi. W trakcie konsultacji wypracowano 
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szereg rozwiązań, o których była mowa na Komisjach Rady.   Są to zmiany porządkowe, 

zmiany natury formalno – prawnej, ale są również pewne oczekiwania dotyczące 

wysokości kwoty na realizację współpracy z organizacjami pozarządowymi na 20156 rok. 

Wobec tego chciałbym zgłosić autopoprawkę do projektu uchwały. 

W załączniku do uchwały w rozdziale IX Formy współpracy, podrozdział A) współpraca 

finansowa ustęp 4 proponuję brzmienie w pkt 4 na realizację zadań zleconych planuje się 

przeznaczyć w 2016 roku środki finansowe w wysokości 207.000,00 zł. Ostateczną 

wysokość środków na realizację zdań zleconych określi Rada Miejska w uchwale 

budżetowej.  Zmiana kwoty wynika z realnej kwoty uwzględnionej w projekcie budżetu 

Gminy Żnin na 2016 rok.  

Radny Adam Kowalewski – zapytał Panią Skarbnik czy ta kwota 207.030,00 zł jest ujęta 

w projekcie budżetu, który Radni otrzymali, czy będzie to forma autopoprawki Pana 

Burmistrza. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – jest to kwot, która jest wprost wpisana w budżecie i 

kwota 177.030,00 jest wpisana w paragrafach w formie dotacji w paragrafach 2360 w 

poszczególnych obszarach dedykowanych do dotowania, a kwota 30 tys. zł jest w formie 

rezerwy celowej obowiązkowej wynikającej z ustawy  o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie.  

Radny Adam Kowalewski -  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie autopoprawkę 

zgłoszoną przez Burmistrza Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada przyj ęła autopoprawk ę Burmistrza Żnina do projektu uchwały. 

 

Następnie Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek  odczytał projekt uchwały wraz z 

autopoprawka. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 
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 Rada podj ęła uchwał ę Nr XIII/134/2015 w sprawie „Rocznego Programu Wspó łpracy 

Gminy Żnin na rok 2016 z organizacjami pozarz ądowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalno ści po żytku publicznego 

i o wolontariacie,  która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

AD PKT 18  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie umowy o 

partnerskiej współpracy z Miastem Gostynin. 

 

 Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – chciałbym Państwu zarekomendować projekt uchwały 

dotyczący wyrażenia zgody na podpisanie umowy o partnerskiej współpracy z Miastem 

Gostynin, miastem z sąsiedniego województwa mazowieckiego. Myślę, że jest to tylko 

formalność jeśli chodzi o tę zgodę, ponieważ  ta współpraca trwa już od lat, jest 

współpracą na niwie artystycznej. Bardzo dobra robota promocyjna przez naszego 

ambasadora kultury jakim jest Pan Sławomir Chojnacki, obecny na dzisiejszej sesji. Praca 

Pana Romana Terzyka, naszego artysty dzięki uprzejmości władz Gostynina goszczą w 

obiektach gostynińskich. Z naszej strony również staramy się tę współpracę 

podtrzymywać, wobec tego wizyty artystów z tego miasta podczas Jesieni na Pałukach 

czy podczas innych uroczystości. Z czego się bardzo cieszę a mogłem to zrobić to 

podpisałem porozumienie intencyjne z Burmistrzem Gostynina na wzajemną współpracę. 

Radni Gostynina uchwałę o współpracy ze Żninem już podjęli. Wobec tego teraz do 

Państwa Radnych należy podjęcie stosownej decyzji.    

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

 Rada podj ęła uchwał ę Nr XIII/135/2015 w sprawie przyj ęcia i realizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Żnin , która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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AD PKT 19  - Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspieranie Rodzin na lata    

2016-2018. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – odniósł się blokowo do punktów 19, 20 oraz pkt 21 i 

stwierdził, że jest to wygaśnięcie obowiązywania poprzedniego programu i dotyczy to 

zarówno Gminnego Programu Wspieranie Rodzin na lata 2016-2018,  Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na lata 2016-2021 oraz Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień na rok 2016. Temat był szeroko omawiany na Komisjach Rady, 

jeżeli jednak są pytania to obecna na Sali jest Dyrektor MOPS-u Pani Maria Bursztyńska. 

 Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  pytań nie było, wobec tego poprosił o 

odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę   Nr XIII/136/2015 w sprawie Gminnego Programu Wsp ieranie 

Rodzin na lata    2016-2018 , która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

AD PKT  20 - Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2021. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

 Rada podj ęła uchwał ę Nr XIII/137/2015 w sprawie Gminnego Programu 
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Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony O fiar Przemocy w Rodzinie na 

lata 2016-2021,  która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

AD PKT 21 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2016. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania. 

Radny Adam Kowalewski – nie ma uwag jeśli chodzi o sam program, natomiast na 

stronie podsumowującej wydatki tego programu jest napisane ze suma Kwot z 

poszczególnych zadań proponowanych do finansowania w ramach Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2016 jest odzwierciedleniem 

planowanych wpływów z tytułu pobranych opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych. W miarę posiadanych środków może nastąpić poszerzenie bądź 

zmniejszenie zadań jak również koszty ich realizacji mogą ulec zmianie. Zapytał czy 

wpływy ze sprzedaży zezwoleń równoważą się z wydatkami. Z tego co pamiętam tych 

wpływów jest mniej niż wydatków.  

Dyrektor MOPS Maria Burszty ńska – odpowiedziała, ze profilaktyka jest zadanie m 

własnym Gminy. W ramach tego zadania mamy realizowane zadania z tzw. kapslowego. 

Środki wystarczają tylko na profilaktykę, pomoc dzieciom. Samo opłacenie wychowawców 

na świetlicach to już jest kwota 327 tys. zł., do tego profilaktyka, drobna niebieska linia to 

pokrywa kapslowe. Żeby utrzymać te budynki to mam w pkt 11 kwotę  38 tys. zł.  Czyli do 

utrzymania świetlic dokłada do tego jakby Gmina. Gmina dokłada do świetlic 

socjoterapeutycznych.  

Radny Adam Kowalewski – w tym momencie tę kwotę można przyjąć jako pewnik bo jest 

to decyzja, natomiast w projekcie budżetu tego nie ma.   

 

Radny Adam Kowalewski  Czy do tego dokłada się np. Fundusz sołecki danego sołectwa, 

w którym taka świetlica działa. 

Dyrektor MOPS Maria Burszty ńska – największe koszty generuje mi budynek w 

Jadownikach Rycerskich., gdzie korzysta z tego kilka podmiotów, a koszty ponoszę ja jako 

MOPS.  Z koeli w Bożejewiczkach nie ponoszę żadnych kosztów, w Brzyskorzystewce 

ponoszę połowę kosztów za ogrzewanie.  

Radny Adam Kowalewski – prosiłbym Pana Burmistrza, Panią Skarbnik,  aby ten temat 

był rozwiązany, żeby równo traktować świetlice, które mają charakter socjoterapeutyczny i 

te, które tego charakteru nie mają.  
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Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu uchwały, 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

 

Rada podj ęła uchwał ę   Nr XIII/138/2015 w sprawie uchwalenia Gminnego P rogramu 

Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Uzale żnień na rok 2016,  która stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

AD PKT 22 -  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Żnin Gminnego 

Programu dla Rodzin Wielodzietnych Żnińska Karta Dużej Rodziny”. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – Kierując się wolą pomocy w trudnym procesie 

wychowania dzieci i młodzieży Gmina Żnin podejmuje działania mające na celu wsparcie 

rodzin wielodzietnych poprzez wprowadzenie Programu " Żnińska Karta Dużej Rodziny". 

Wspieranie rodziny, w tym zapewnienie dziecku i rodzinie bezpieczeństwa socjalnego, 

poprawa funkcjonowania rodziny w jej naturalnym środowisku, rozumiana poprzez szeroki 

dostęp do kultury, sportu i rekreacji, to główne cele Programu "Żnińska  Karta Dużej 

Rodziny", który   umożliwi im szerszy dostęp do różnorodnych usług często niedostępnych 

z przyczyn finansowych. 

Realizacja działań na rzecz rodzin wielodzietnych w obszarze usług społecznych, kultury, 

sportu i rekreacji przyczyni się do integracji środowiska oraz zwiększenia aktywności 

instytucji publicznych, podmiotów komercyjnych oraz organizacji pozarządowych w 

zakresie wsparcia rodzin wielodzietnych. 

Dodał, że Karta, w związku z realizacją Programu, upoważnia do: 

 

1) 50%  zniżki za zakup biletów z imprez organizowanych przez Żniński Dom Kultury, 

2) Zwolnienie z opłat drugiego i kolejnego dziecka uczęszczających na zajęcia dla 

dzieci i młodzieży organizowane przez Żniński Dom Kultury, 

3) 50%  zniżki za korzystanie z bazy Miejskiego Ośrodka Sportu w Żninie, 
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4) Nieodpłatne korzystanie przez rodziców z usług opiekuńczych organizowanych 

przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Żninie w rodzinach gdzie dzieci nie są 

w stanie sprawować opieki, 

5) 50% zniżki za  korzystanie z półkolonii organizowanych przez Gminę Żnin, 

6) Ulg, rabatów, upustów oferowanych przez podmioty, które przystąpią do Programu 

na podstawie umowy zawartej  z Gminą Żnin. 

Mama nadzieję, że kolejną jednostką, która przystąpi do tego programu będzie Muzeum 

Ziemi Pałuckiej w Żninie przy okazji jazdy kolejką dla rodzin wielodzietnych dla których jest 

to znaczny koszt jeśli chodzi o bilety.  

Również można by się w ramach tego programu pochylić nad problemem opłaty za 

odpady komunalne. Z podpowiedzi, które tutaj słyszę od Wiceprzewodniczącego Rady 

Andrzeja Kurka można by również się zastanowić nad wprowadzeniem ulgi dla rodzin przy 

wprowadzeniu strefy płatnego parkowania. Katalog jest otwarty, mam również nadzieję, że 

uda nam się w przyszłości przekonać przedsiębiorców, gdzie w mieście pojawią się sklepy, 

które będą oznaczone jako te gdzie obowiązuje Żnińska Karta  

Dużej Rodziny.   

Radny Piotr Tomaszewski -   powiedział, że Muzeum Ziemi Pałuckiej, a szczególnie Kolej 

Powiatowa można powiedzieć, że już działa w takim programie, gdyż my od dwóch lat 

wprowadziliśmy 50% zniżki na bilety dla mieszkańców Gminy Żnin.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  pytań nie było, wobec tego poprosił o 

odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę   Nr XIII/139/2015 w sprawie wprowadzenia na teren ie Gminy 

Żnin Gminnego Programu dla Rodzin Wielodzietnych Żnińska Karta Du żej Rodziny”  

, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

AD PKT 23  – Odpowiedzi na interpelacje Radnych 

 

Burmistrz Robert Luchowski  – w odpowiedzi na interpelację Radnej Haliny Krygier 

odpowiedział, że zasadność umieszczenia barierek to sprawa bezdyskusyjna, natomiast 
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mam pewne wątpliwości, czy nie zawężają one zbytnio przestrzeni. Jeżeli nie zawężają, to 

rozumiem, iż mam takie zlecenie do Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej 

przekazać. Wizja lokalna była przeprowadzona.  

Radna Halina Krygier  – wyjaśniła, że to miało być tak, że krajówka miała nam dostarczyć 

barierki, a pracownicy Urzędu Miejskiego mieli te barierki zamocować. Na tą chwilę nie wie 

jak z tymi barierkami będzie. Czy one będą dostarczone czy też nie.  

Burmistrz Robert Luchowski  – powiedział, że jeszcze się upewni, co do tej kwestii. 

Następnie odniósł się do interpelacji Radnego Piotra Horki mówiąc, iż te dowozy wynikają 

prawdopodobnie z przekroczenia odległości 3km. Jeżeli jest do 3km, to opłaty są 

konieczne, natomiast jeżeli przekracza się 3 km, to opłat nie ma. Jeżeli Pan radny nie jest 

usatysfakcjonowany tą informacją, to zostanie ona uszczegółowiona. Kolejno odniósł się 

do interpelacji dotyczącej ul. Kasztanowej. Podkreślił, że za chwilę pojawi się Kierownik 

Wydziału IGPI Paweł Piechowiak. Jeżeli została założona technologia tzw. cienkiego 

dywanika, to uważa, że trylinka świetnie stanowi podkład pod ten cienki dywanik, 

natomiast za chwilkę Kierownik Piechowiak będzie się wypowiadał na temat dachu na 

Publicznym Gimnazjum nr 1 w Żninie, zatem w tym temacie również się wypowie. Jeżeli 

chodzi o interpelację Radnego Leszka Kowalskiego, to informacja odnośnie elektrowni 

wiatrowych zostanie przygotowana. Wielokrotnie na tej Sali mówiłem, kiedy może 

przeszkodzić w przygotowaniu takiej inwestycji – jest  tylko jeden taki moment – moment 

podpisania umowy, czyli wyrażenia zgody przez właściciela gruntu na wejście inwestora 

na ten grunt. Każdy właściciel może powiedzieć nie. Jeżeli tylko ma „zielone światło”, to 

wchodzi na grunt. Bacznie obserwuję działania w innych gminach – to jest tylko kwestia 

czasu. My tutaj mówimy o silnym lobby, wyposażonym w grubą gotówkę, silne kancelarie 

adwokackie. Jeżeli umowa była sporządzona zgodnie z prawem i nie ma żadnych 

przeciwwskazań, aby tą umowę podważyć, to jest tylko kwestia czasu. Oczywiście można 

protestować, robić konferencje, możemy wyrażać swoje zdanie, gdyż jak Państwo wiedzą, 

nie jestem jakimś specjalnym miłośnikiem elektrowni wiatrowych, ale swoje zdanie mam 

wyrobione. Elektrownie wiatrowe, to również korzyści dla samorządu, szczególnie 

finansowe. Dodał, iż brał udział w konferencjach i pojawiali się właściciele gruntów, na 

których stoi wiatrak, a także właściciele gruntów, na których tego wiatraka nie ma. Jeżeli 

mamy taką sytuację, gdzie sąsiad namawia, aby tego wiatraka nie stawiać, Rada Sołecka, 

Sołtys, to co my możemy zrobić. Powiedział, iż rozmawiał wielokrotnie z osobami, które 

aktywnie zajmują się tematem elektrowni wiatrowych. Dodał, iż wie, co będziemy starali 

się zrobić w przyszłym roku. Jak Państwo wiedzą, w urzędzie jeden pracownik zajmuje się 

zarówno planem zagospodarowania przestrzennego, jak i decyzjami środowiskowymi. Tak 
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być nie powinno. Interesanci wtedy zaczynają mieć wątpliwości, co do wydawanych 

decyzji. Później rozpoczynają się niepotrzebne rozmowy z pracownikami, tłumaczenia itp. 

W związku z tym, będą dwa osobne stanowiska zajmujące się tymi dwoma sprawami. Od 

przyszłego roku decyzjami środowiskowymi będzie się zajmował  Wydział Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich, czyli zostanie to 

wyprowadzone z Wydziału Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Inwestycji. To jest 

tyle, co może Burmistrz zrobić, aby pewne wątpliwości przetrzeć. Do Burmistrza również 

chodzą inwestorzy, aczkolwiek nie będzie ich nosił na rękach, czy też przyspieszał 

pewnych rzeczy, gdyż jest normalna procedura administracyjna. Wszystko odbywa się 

normalnie.  

Radny Leszek Kowalski  – powiedział, że cenną informacją byłaby odpowiedź na pytanie 

czy zostaną rozdzielone funkcje, ponieważ może pojawić się konflikt interesów.  

Radny Adam Kowalewski  – odniósł się jeszcze do elektrowni wiatrowych. Powiedział, że 

Burmistrz najlepiej wie, gdzie te elektrownie wiatrowe powstają. My znamy plany i wiemy 

gdzie mogą powstać, natomiast kiedy powstaną, w jakim okresie i jakie są uwarunkowania 

– tego mieszkańcy nie wiedzą. Po drugie, jeśliby powstawały te wiatraki, to dopilnowanie 

tematu dróg ( kto ma wykonywać te drogi i później utrzymywać). Wykonali np. do 

Bożejewiczek na tym odcinku między skrzyżowaniem drogi powiatowej na Janowiec. To 

wykonała jakaś firma, która stawiała wiatrak, a koszty  tej drogi mamy my  ponosić. Jest to 

firma, która powinna wykonywać na swój koszt utrzymanie drogi, a nie na koszt gminy. 

Śledząc zmieniające się normatywy mówiące o odległościach,  a Pan Burmistrz poruszył 

sprawę, że ktoś dostaje pieniądze a sąsiad nie, naprawdę jest prawdą.  

Burmistrz Robert Luchowski  – odnośnie interpelacji radnego Leszka Kowalskiego 

stwierdził, że siłownie na powietrzu jak najbardziej tak. Teraz mamy jak najbardziej 

konkretny projekt na Browarowej  stowarzyszenia „Większy format”  działającego przy 

Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Żninie. Siłownie na wolnym powietrzu nie są już w 

tej chwili nowością. W naszej gminie powstają, także już w różnych miejscach na wsiach. 

W tych kwestiach była mowa o Słębowie, Januszkowie, może z czasem zlokalizują  się 

siłownie w innych wsiach. Najważniejsze jest partnerowanie, a z tymi pieniędzmi gmina  

Żnin może być tylko partnerem.  

Radny Leszek Kowalski -  jeżeli będzie pozapinane,  to zapraszam  na nasze spotkanie z 

operatorami tego programu. Czekam na lokalizację wskażemy jest ich kilka, sugeruję, aby 

było to miejsce uczęszczane przez mieszkańców, jeżeli nie ma oczekiwań, abyśmy my 

wskazali miejsce. Stowarzyszenie nie ma wiadomości gdzie takie miejsce  mogłoby 

powstać. Kierownik Jacek Świtała zobowiązał się do tego, że to sprawdzi.  
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Burmistrz Robert Luchowski - w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Pana  Ireneusza 

Starczewskiego,  żebyśmy te lampy całkowicie pogasili powiedział, że w sprawie 

oświetlenia zostały już częściowo ustalone kiedy te lampy mają się zapalać  a kiedy być 

gaszone. W tej sprawie wypowie się Kierownik Paweł  Piechowiak. Oświetlenie  mogłoby 

być wyłączone gdy jest jaśniej, trzeba byłoby to ustalić jak oświetlenie ma funkcjonować . 

Zostały w dużej mierze oświetlenia wymienione. Trwała w 2015  inwentaryzacja  całego 

oświetlenia na terenie gminy, nie wiem czy został złożony w Biurze Rady raport 

inwentaryzacji czy jest to mienie gminne, czy podmiotu zewnętrznego. Organ 

odpowiedzialny za oświetlenie powinien mieć to na uwadze, my jako jednostka 

odpowiedzialni jesteśmy za wymianę żarówek. Natomiast nie jest  ustabilizowana płatność 

podatku za psy. W sprawie nowego budżetu ten podatek całkowicie zniknie, gdyż jest on 

ciężki do zrealizowania. 02.12 .2015 na sesji będzie temat poruszony gdyż egzekucja od 

podatku, ponagleń w sprawie zapłaty jest uciążliwa. Co do dachu przy Gimnazjum  nr 1 

jest obecny Kierownik Piechowiak i pytanie brzmiało Pani Radnej Marii Błońskiej, czy był 

odbiór dachu na Publicznym Gimnazjum nr 1 czy został już zrobiony, czy inwestycja była 

zgodna ze  specyfikacją warunków zamówienia .  

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak -   Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu kwestia zapytania Pani Radnej o problem dachu i czynności odbiorowej  

skupiły się na dwóch problemach. Pierwszym problemem to było nienależyte wykonanie  

technologiczne pewnych robót o elementy zgrzewcze tak zwanego pokrycia papy. 

Czynności odbiorcze trwały nietypowo, rozpoczęły się 23 września a zakończyły się 13 

listopada dlaczego tak długo?, dlatego gdy wykonawca zgłosił go do czynności 

odbiorowych i został ogłoszony termin odbiorowy, podczas  czynności odbiorowych 

zauważyliśmy nieprawidłowości  było widać nie doleganie tej papy do podłoża. Zostały 

sporządzone liczne dokumenty, został sporządzony nowy termin odbioru . Przy następnym 

usunięciu tych usterek, ale nadal, w kręgu komisji odbiorowej budził stale niepokój . W 

między czasie poprosiliśmy producenta tego materiału tej konkretnej papy, żeby się do 

tego  ustosunkował .Odbyła się tu lokalna wizja, na dachu zostały sformułowane 

odpowiednie spostrzeżenia i do tego  wykonawca został zobowiązany . Żądanie było 

usunięcie tych wszystkich wad, czynnik czasowy, że pewnych prac na czynniki zewnętrzne 

nie mogły być te usterki usuwane z uwagi na deszcz realizacja tych prac nie mogła 

przebiegać. Wszystkie te czynności są udokumentowane, jest dokumentacja fotograficzna, 

te elementy są zgromadzone i ktoś z Państwa radnych może się z tą sprawą zapoznać. 

Drugi aspekt dotyczy końcowego rozliczenia, że na podstawie certyfikatów, materiałów, 

atestów, aprobat technicznych ten materiał wierzchniego pokrycia był innego producenta , 
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który był wskazany w kosztorysie ofertowym. Podkreślam, dlaczego nasza taka 

wnikliwość, bo zgodnie z prawem zamówień publicznych zamawiający nie ma prawa 

zmieniać konkretnego producenta. W dokumentacji projektowej były określone parametry 

techniczne określonego krycia i był wskazany producent, a my uznaliśmy skoro 

wykonawca w kosztorysie ofertowym  wskazał tego producenta  i zgodził się na to  więc 

powinien to przestrzegać. W między czasie nie wystąpił formalnie na zamianę stąd 

uznaliśmy, że ta kwestia wymaga głębszego wyjaśnienia. Po pierwsze nawiązaliśmy 

kontakt z projektantem poprosiliśmy wszystkie aprobaty, certyfikaty czy ten materiał 

pokryciowy innego producenta niż w tym  kosztorysie spełnia  wymogi parametrów 

,rozciągliwość, wytrzymałość.  Stwierdziliśmy, że ta zgodność występuje, ale nie ukrywam, 

że skoro był ten producent powinno tak być do końca i formalnie. Obecnie w tej chwili 

dokonujemy po tym odbiorze końcowym, te wszystkie czynności są w odpowiednich 

dokumentach zawarte dokonujemy rozliczenia końcowego, to nie jest tak proste i łatwe, 

gdy jest się na rynku dowieść różnicy ceny. Natomiast w tej chwili jesteśmy w stanie to 

ustalić i będzie umniejszenie wynagrodzenia o tą różnicę. Jeśli to ktoś wpisuje to musi być 

zastosowane. Bo gdyby nie wpisał punktu formalnego prawa zamówień kodeksu 

cywilnego, żeby nie wpisał konkretnej nazwy producenta kosztorysie ofertowym to by nie 

było  wymagane to jest ok. Jest kwestia weryfikacji tych parametrów technicznych 

producentów na rynku można dokonać zamówienia u innych producentów. Kończąc dwa 

aspekty techniczne uwag natury pomostu wykonawstwa i pewnych niedoróbek i natury 

materiałowej. Natomiast zapewniam Państwa, że do końca zostanie sfinalizowane i 

również finansowo dokumentacja rozliczona, bogata dokumentacja z tego zbioru i też 

pokazuje, że nie jest tak łatwo. Wykonawcy tego przedsięwzięcia, że odbiór ma być na 

zasadzie, że zgłasza i za dwie godziny odbierać. Tak nie jest i nie będzie. Typowa sytuacja  

za dwa miesiące czynności odbiorowe to jest też konsekwencją dla odbioru nie ma zapłaty 

i ktoś te sytuacje finansowe musi ponieść na koniec będzie miał umniejszenia  

wynagrodzenia do tego. To na tyle .  

Ulica Kasztanowa podzielam pogląd, obawy każdego z Państwa, że na podkładach typu 

trylinka działy się i dzieją się różne rzeczy,  bo jeżeli ta trylinka uprzednio została ułożona 

tak jak trzeba na podbudowie to może rodzić niebezpieczeństwo. Z całą 

odpowiedzialnością bo z oszczędności, które Pan Burmistrz i Pani Skarbnik,  aby to z tych 

oszczędności, aby te środki spożytkować . Aby naprawić tą trylinkę te koszty rozbiórkowe 

przewyższają koszty budowy, stąd ta decyzja nawierzchni. Dokonaliśmy ułożenia masy 

asfaltowej, która gwarantuje tą stabilność dwuwarstwowo –pierwszą warstwę profilowo, 

aby wyrównać nierówności stabilizacja jest pewna, a druga warstwa wyrównawcza 6 cm. 
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Radny Piotr Horka  - czy została zastosowana jakaś siatka? 

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak  - nie ma takiej potrzeby . Gwarancja na ten 

cel  jest właściwa . Dodam cena za to jest niska .  

Radny Adam Kowalewski- Panie Kierowniku użył Pan mocnego słowa, ta ulica ma 

mocnego pecha . Ta powierzchnia,  a Kierownik odpowiedzialny za to też gwarantował, że 

jest dobrze, chyba, że Pan ma jakieś pomiary, na to dowody i ekspertyzy, że natura 

wszystko psuje i, że Pan gwarantuje, że  tam się dziać nic nie będzie. To mocne słowo . 

Dziękuje.  

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak - w sprawie oświetlenia  to wszystko wynika 

z materiału że jeśli Pan podkreśla, że coś zbudowano świadczy o tym, że materiał użyty 

do tego  materiał do tego nie był właściwy. Gwarantuję, że podbudowa do tego została 

dobrze założona. Stabilizacja tej podbudowy jest niepodważalna.  To, że są wykruszenia 

wynika z materiału.  

Radny Piotr Horka –  czy to było  w formie przetargu czy z wolnej ręki? 

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak- z przetargu. 

Kwestia oświetlenia jak powiedział Pan Burmistrz, że mamy substancję mieszaną i 

zależną. Nie możemy wygasić  światła kiedy chcemy, jest to powiązane z innymi gminami. 

Zależy od oświetlenia wiosenno –zimowego, zgodnie z uchwałą  ze spółką ENEI.  

Możemy zamienić 125 wat na 75 wat. Będzie to zrealizowane w odpowiednim czasie. W 

ramach tego przedsięwzięcia i planu inwestycyjnego przyjęli . Mamy 9 zadań i będą one 

zrealizowane. Należy pewne punkty zlikwidować powiązane z regulacją gruntu. Proszę 

podejść z dużym rozsądkiem, założymy oprawę z tego oświetlenia, a założymy na drugim. 

Zdjęcie starej oprawy wiąże się z założeniem nowego punktu świetlnego. To jest 

przedsięwzięcie inwestycyjne, prace są mocno zaawansowane i je zrealizujemy bo są w 

toku.  

Radny Idzi M ądry –  Pan Kierownik Piechowiak jest osobą, która zdaje sobie sprawę, że 

wie co robi. Sprawa z ul. Kasztanową została wykonana bardzo  dobrze. Uważam, że 

wydawanie środków z gminy jest bardzo dobre . 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – w kwestii włączania światła sytuacja była 

głosowana w Świeciu, że system załączający oświetlenia są w Solcu Kujawskim . W całym 

województwie podlegającym ENEI jest jeden sygnał wysyłający do wszystkich systemów 

w całym województwie. Myślałem, że ten system jest uruchamiany u nas. Nie 

ryzykowałbym skracania czasu o pół godziny. Do kierowców jest też niedobrze, bo 

oświetlenie jest zbyt małe  i nie widać pieszych,  choć mają nakaz nosić oświetlenia czy 

elementy odblaskowe. Racjonalność musi być z zachowaniem pewnego zakresu 
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bezpieczeństwa poruszających się po drogach.  

 

Kierownik Wydziału IGPI Paweł Piechowiak  - odnośnie odbioru pracy kolejki 

wąskotorowej odpowiedział, że jest potwierdzony protokołem, który znajduje się w 

Muzeum Ziemi Pałuckiej. Protokół zostanie udostępniony Panu Radnemu. Nie 

uczestniczyliśmy w tym odbiorze, dlatego  jest mi trudno się do tego ustosunkować, gdyż 

nie znam tego tematu . 

 

AD PKT 24  – Zapytania, wolne wnioski  i informacje 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o składanie zapytań i wolne 

wnioski.  

Burmistrz Robert Luchowski – dwie prośby, otóż poleciłem kierownikom swoich 

wydziałów, aby przy okazji realizacji inwestycji drogowych oraz innego typu informować 

wcześniej o zamiarze podęcia takiej inwestycji  Panie i Panów Radnych, aby dać Państwu 

czas po pierwsze na kontakt z mieszkańcami i przekazanie tej informacji. Dotyczy to 

również sołtysów  w przypadku obszarów wiejskich. W tym przypadku prosiłem, aby był to 

sołtys danego okręgu jak również Radny z tego okręgu na którym jest wykonywana 

inwestycja. Celem tego jest to, że np. w przypadku inwestycji  konieczny jest kontakt z 

mieszkańcami. Udało nam się wykonać dobrą robotę wspólnie, czyli przygotowanie 

pewnego programu stanowiącego oczekiwania mieszkańców w zakresie przebudowy, 

remontów, chodników i różnych innych rzeczy do realizacji na terenie Gminy Żnin. Ten 

program funkcjonuje. Oczywiście patrząc na sytuację przedbudżetową  pojawiają się inne 

wnioski, prośby o wpisanie pewnych zadań do budżetu na 2016 rok.  Procedura będzie 

taka, że te wszystkie wnioski, które Państwo skierowaliście, to pozostaje nam wnioskować 

o wpis do tego wieloletniego programu. Kolejny etap to przedstawienie tych wniosków do 

zaopiniowania Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej oraz do Komisji Rolnictwa 

i  Rozwoju Obszarów Wiejskich  oraz do Komisji Budżetu i Gospodarki. Wówczas katalog 

tych potrzeb będzie poszerzany. Jest to katalog oczekiwań i potrzeb, natomiast kwestia 

realizacji to kwestia budżetów kolejnych lat, gdzie Wysoka Rada będzie wskazywała które 

z tych zadań wykonać w danym roku. My na poziomie urzędu planujemy dana inwestycję, 

jest robiony kosztorys, są robione projekty. Udało nam się zrobić ten program i zadanie 

zostało do niego wpisane, zazwyczaj jest to rzecz żywa i najczęściej pojawiają się 

zwiększenia rzadko zmniejszenia. Zanim taka inwestycja np.: przebudowa drogi będzie 

wykonana to ja bym, chciał abyście Wy jako przedstawiciele mieszkańców skontaktowali 
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się z nimi i poznali ich oczekiwania. Dzieje się bowiem tak, że my wchodzimy na ulicę i 

pojawiają się różne głosy i uwagi co do wykonywanego zadania.   Jak to wszystko będzie 

uporządkowane przed wejściem to będzie nam naprawdę łatwiej temat rozpocząć i 

zakończyć. Jest to dla nas duża przeszkoda w realizacji inwestycji, gdyż np.: z 

zaplanowanych 200 tys. zł na inwestycję kwota ta wrasta do ponad 300 tys. zł z uwagi 

właśnie na jakieś prace.  

Będę występował o notowanie wychodzenia z Sali sesyjnej sołtysów, za pobyt na sesjach 

jest pobierana dieta, proszę zwrócić uwagę, że  sesja trwa a na widowni jest bardzo mało 

sołtysów. Myślę, że będzie trzeba to uporządkować, skoro Radni są zobowiązani do 

zgłaszania Przewodniczącemu Rady wyjścia z auli i są z tego rozliczani to myślę, że 

dajmy jeszcze szansę do końca roku będą dwie sesje i zobaczymy jak to będzie 

wyglądało. Zwrócę się z prośbą o respektowanie tego czasu, ponieważ dieta jest płacona 

za pobyt na sali, a na sali jest pusto.  

Rok temu 25 listopada 2014 roku Koleżanki i koledzy siedzący po mojej lewej stronie, na 

przeciwko mnie po pierwszej turze wyborów zaufali mi i podpisaliśmy wspólnie 

porozumienie za co bardzo im dziękuję. Nie zawiedliście mnie, będę robił nadal wszystko, 

aby Was nie zawodzić.  

Radna Maria Błonska –  zapytała czy był przeprowadzany przetarg na odśnieżanie w 

Gminie Żnin. Następnie w imieniu sołtysów zwróciła uwagę, że przystanek autobusowy w 

Kaczkowie uległ awarii, jest do remontu i kto to będzie wykonywał? 

Ponadto sołtysi prosili, aby w przypadku jakiegoś remontu czy inwestycji w danym 

sołectwie sołtys był powiadamiany tak jak to było jesienią przy równiarce, rozwożeniu 

tłucznia.      

Kierownik Wydziału Infrastruktury, Gospodarki Przes trzennej i Inwestycji Paweł 

Piechowiak -  odpowiedział, że obecnie trwa postępowanie i jesteśmy po otwarciu ofert. 

Otworzyliśmy się na formułę, aby podzielić to na części  i ograniczyć te części. Każdy 

wykonawca mógł złożyć ofertę tylko na trzy takie części. Mamy 15 ofert, składanie takich 

ofert umożliwiliśmy również rolnikom taka aby ta usługa była jaka najbliżej sołectwa. 

Dodał, ze w tym tygodniu nastąpi rozstrzygniecie ofert. 

Radny Piotr Tomaszewski  – w imieniu mieszkańców ul. Zamkniętej podziękował za 

założenie dwóch progów zwalniających.  

Radny Adam Kowalewski- powiedział, że informowanie czy to Radnych czy sołtysów o 

danej inwestycji na ternie okręgu sołectw, jest rzeczywiście bardzo dobrym rozwiązaniem.  

Podziękował w imieniu mieszkańców Bekanówki Radzie Miejskiej, Burmistrzowi, Panu 

Kierownikowi Piechowiakowi,  oraz Radzie Powiatu za wykonanie zatoczki . Jest ona 
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wykonana bardzo ładnie i funkcjonalnie. Wiem, że brakuje tej wiaty, ale myślę ze to co 

ustaliliśmy zostanie wykonane. Myślę, że jest to wzór dla innych miejscowości. Pomagamy 

w tym przypadku dzieciom i o to tu właśnie chodziło.  

Radna Maria Bło ńska – powiedziała, ze na ręce Radnych wpłynęło pismo od Pani 

Dyrektor Biblioteki, które przekazał Przewodniczący Rady. Następnie odnosząc się do 

jego treści stwierdziła, że bardzo jej przykro , że Pani Dyrektor nie wysłuchała jej 

wypowiedzi ze zrozumieniem na poprzedniej sesji i odnosi się o słów które nie padły z 

moich ust. Absolutnie nie wyrażałam mojego stanowiska w oparciu o lekturę artykułów 

prasowych, gdzie mówiąc o Klubie Podróżnika o zachęceniu młodzieży, zarażeniu ich 

bakcylem podróżowania cytuję z mojej wypowiedzi: „a wtedy na Klubie Podróżnika” nie 

będzie tylko wąska grupa ludzi, opieram się tutaj na zdjęciach z gazety. Czy zdjęcie osób 

na Klubie Podróżnika jest artykułem prasowym? Czy zdjęcie jest negowaniem działalności 

biblioteki? Przypomnę tutaj, że radny reprezentuje mieszkańców Gminy Żnin, zatem nie 

może   obojętny wobec zgłaszanych problemów i spraw mieszkańców. Bardzo mi przykro, 

że Pani Dyrektor odebrała moją wypowiedź jako krytykę. Chociaż muszę powiedzieć, ze 

krytyka nie raz też bywa konstruktywna. Żywię nadzieję, że bibliotek publiczna będzie się 

nadal rozwijała i będzie przystosowana do osób niepełnosprawnych o czym mówiłam w 

ubiegłej kadencji. Nie wszyscy nowi radni wiedzą, że byłam pierwsza osobą, która 1,5 roku 

temu podjęła temat na Komisji Budżetu o dostosowaniu biblioteki dla osób 

niepełnosprawnych. Mam nadzieję, że to nastąpi i nie kosztem biblioteki pedagogicznej. 

Pani Dyrektor Chciałabym życzyć aby wdrażała w życie wiele pomysłów bez szkody dla 

innych, aby wdrażała Pani te pomysły, które  w Pani drzemią i życzę aby dalej Pani 

rozwijała tę bibliotekę. Podsumuję moją wypowiedź łacińską sentencją Hipokratesa 

„Primum non nocere” bibliotece publicznej i pedagogicznej.  

Radny Tomasz Wysocki – odnośnie ul. Dąbrowskiego. Nie został zamknięta. Ruch został 

ograniczony. Bałagan niesamowity, dużo błota, nie można swobodnie przejechać.  Miała 

być ta droga przejezdna, a nie jest. Wobec tego zapytał co z tym tematem dalej?  

Ponadto zapytał o stan rewitalizowanej części miasta. Jak wygląda stan Placu Wolności i 

wszystkich przyległych ulic i oświetlenia, które w ogóle nie działa w całości. Chciałby 

wiedzieć kto będzie naprawiał powstałe uszkodzenia, które z roku na rok są coraz 

większe.   

Ponadto poruszył sprawę ul. Ogrodowej w Żninie. Otóż jest stan w tej chwili jest bardzo 

zły, wręcz katastrofalny. Przy tej drodze dzieci uczęszczają do szkoły, przedszkola. 

Mieszkańcy również narzekają na hałas ciężkich samochodów związany ze złym stanem 

tej nawierzchni drogi.  Zapytał czy ze strony województwa są czynione jakieś działania? 
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Burmistrz Robert Luchowski – odnośnie ul,. Ogrodowej nie będę inwestował w drogę w 

nowoczesną technologię, skoro za chwilę zostanie ona rozjechana przez ciężkie 

samochody. Nie ma sensu tego robić dopóki nie pojawi się rozwiązanie omijające 

całkowicie ul. Browarową i ul. Ogrodową. Owszem na bieżąco będziemy dokonywać prac 

by ten przejazd ulicą był możliwy. Jak uznamy, że ktoś próbuje nas kiwać i te decyzje 

podjęte przez poprzedniego Sekretarza Stanu w Ministerstwie Infrastruktury Pana 

Olszewskiego trafią do kosza, będziemy stosować środki drastyczne, łącznie z 

blokowaniem i zamykaniem tej drogi. Wówczas być może zmobilizujemy ZDW do 

konkretnych działań w tym zakresie. Podzielam oczywiście te sprawy bezpieczeństwa. 

Pan Radny Jańczak kiedyś wyliczał, ze samych przejść dla pieszych w obrębie ul. 

Browarowej i Aliantów jest sporo. Będziemy teraz pilnować Dyrektora GDDKiA w 

Bydgoszczy, aby te decyzje ministra Olszewskiego były wdrożone wżycie. Dziś pozostaje 

bowiem kwestia finansowa i podpis ministra finansów na realizację tych zadań. 

Co do rewitalizacji to ja sugerowałem, że tego oświetlenia jest tam za dużo na ul. 

Śniadeckich. Były skargi mieszkańców, że światło lamp skierowane jest do ich mieszkań. 

Wobec tego część została lamp wyłączona. Ja postulowałem, aby w ogóle zdjąć część 

oświetlenia. Nie możemy tego zrobić, ponieważ trwa postępowanie wewnątrz urzędu 

dotyczące skutków i rozliczanie rewitalizacji mogłoby w przyszłości spowodować, że 

musiałbym odpowiadać za te decyzje. Mieszkańcy są bardzo zadowoleni.  

Substancja rewitalizacyjna wygląda tragicznie, mogliśmy się o tym przekonać podczas 

obchodów  25 - lecia samorządu, gdzie na rynku odbyła się uroczystość. Płyty pękają 

same. Trwają postępowania wyjaśniające, ścigające głównego wykonawcę poprzez firmy 

wobec których nie regulowano należności. .Jeśli nastąpi znaczne naruszenie tej struktury 

to pozostaje nam tylko remontować. Nie miałem wpływu na nadzór tego zadania, dziś 

mamy taką rzecz, której byśmy nie chcieli. Analizy trwają i  zobaczymy co czas pokaże. Z 

tytułu rewitalizacji będziemy spłacać kredyt do 2025 roku.  

Odnośnie ul. Dąbrowskiego odpowiedział, że  bardzo proszę kierować uwagi do głównego 

autora tego rozwiązania. Przypomnę, że my mieliśmy inne zupełnie mądre rozwiązanie. 

Zostaliśmy obśmiani w prasie, wytykano jakich to mamy kiepskich urzędników, dziś 

wyraźnie widać, że mieliśmy rację. Trzeba było poczekać troszeczkę dłużej i byśmy mieli 

to ucywilizowane. My już kiedyś występowaliśmy do inwestora, aby zrobił porządek na 

ulicy. Dziś sobie pojadę i zobaczę na miejscu jak wygląda sytuację. Wystąpimy do 

inwestora z zapytaniem czy nakazem, aby posprzątał tę ulicę. Dokumentacja fotograficzna 

jest robiona i będzie okazja porównać stan przed budową i stan po budowie strażnicy. 

Był presja odnośnie chodnika. Ja tam nic nie będę robił dopóki inwestycja nie będzie 
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zakończona. Będzie strażnica oddana do użytku będziemy się zastanawiać nad 

chodnikiem.  

Wiceprzewodnicz ąca Elżbieta Gogola  – podziękowała za interwencję podjętą w 

Cerekwicy. Otóż została tam uszkodzona wiata przystankowa, która została naprawiona.  

Ponadto jak już wcześnie mówiła Pani Radna Błońska proszę także o interwencję w 

sprawie wiaty w  Kaczkowie.  

Radny Jerzy Krynicki – zwracam się z prośbą o umieszczenie obok pojemników na 

odpady pojemników na chleb. Mieszkańcy ten chleb składują w różnych miejscach, a czym 

jest chleb dla człowieka nie trzeba chyba nikomu tłumaczyć. Myślę, że chętni na jego obiór 

się znajdą.   

Ponadto w imieniu Prezesa Klubu Jeziorak dziękuję za życzenia dla Klubu z okazji 20 - 

lecia, złożone przez Pana Burmistrza i Pana Przewodniczącego Rady i 

Wiceprzewodniczącego Rady. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  powiedział, że w kwestii pisma jakie zostało 

skierowane przez mieszkańców wsi Kaczkowo i Kaczkówko dotyczące podziału sołectwa 

na dwa odrębne do Rady Miejskiej to pisma te przedstawiłem Przewodniczącej Komisji 

Rolnictwa oraz Komisji Porządku Publicznego przy współudziale Pani Radnej Elżbiety 

Gogoli. Ta grupa Radnych wystosowała pismo do Radcy prawnego, który odpowiedział, że 

Rada Gminy nie jest kompetentna do prowadzenia jakiegokolwiek postępowania  w 

przedmiocie dokonania ankiety lub dokonania konsultacji społecznych. Wobec tego pisma 

powinny być przekazane  Burmistrzowi Żnina do dalszych konsultacji społecznych, co w 

ubiegłym tygodniu zostało poczynione.  

Ponadto poinformował, że wpłynęło pismo od Pana Dominika Mataczyńskiego z prośbą o 

wsparcie finansowe na zakup protezy przedramienia. Pan Dominik stracił przedramię 

podczas prac polowych w gospodarstwie.  Koszt zakupu takiej protezy to około 100 tys. zł. 

Dlatego też w miarę możliwości zwracam się o takie wsparcie dla Pana Dominika. W 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



str. 37 

 

 ramach fundacji Dar Serca odbywa się zbiórka tych pieniędzy po określonym numerem 

konta. Pismo stanowi załącznik nr  18  do protokołu. 

  

  PKT 25 – Zakończenie  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – stwierdził, że został wyczerpany porządek 

obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom radnym, 

Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym na sali 

za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godzinie 13.50 zamknął  XIII sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Inspektor ds. obsługi Rady 

 

        Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
                           w Żninie  
 
                   Grzegorz Koziełek  
 
 
 


